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Abstract

        
In juvenile diabetics treated on an outpatient basis, the HbA1cvalue was determined by means of isoelectric focussing. This method proved to be relatively simple and reproducible. Approximately 24 samples can be examined simultaneously after capillary withdrawal.


        
 The following correlations were found: 
1. with the average urinary glucose excretion - 
a) measured by the clinitest method, measurement being effected several times daily over a period of 4 weeks (R = 0.5063), as well as 
b) with the 24-hour urinary glucose excretion of the day of withdrawal, 4 weeks, 8 weeks and 12 weeks previously.


        
 Best agreement was found between the HbA1c value and the sum of urinary glucose excretion on the day of withdrawal, 4 weeks and 8 weeks previously (correlation coefficient R = 0.6022).


        
 2. a relationship was also found to the current blood sugar levels (correlation coefficient R = 0.5061).


        
 The results are discussed with regard to the significance of the HbA1cmeasurement.


      
        
Zusammenfassung

        
Bei ambulant betreuten juvenilen diabetischen Patienten wurde der HbA1c-Wert mit Hilfe der Isoelektrofokussierung bestimmt. Die Methode erweist sich als relativ einfach und gut reproduzierbar. Etwa 24 Proben können nach kapillärer Entnahme gleichzeitig untersucht werden.


        
 Folgende Korrelationen wurden gefunden:
1. Zu der durchschnittlichen Uringlukoseausscheidung - 
a) gemessen mit der Clinitestmethode regelmäßig mehrmals täglich über 4 Wochen (R = 0,5063) sowie 
b) mit der 24-Stunden-Uringlukoseausscheidung am Tag der Entnahme, 4 Wochen, 8 Wochen und 12 Wochen davor.


        
 Die beste Übereinstimmung ergab sich hierbei zwischen dem HbA1c-Wert und der Summe der Uringlukoseausscheidung am Tag der Abnahme, 4 Wochen und 8 Wochen davor (Korrelationskoeffizient R = 0,6022).


        
 2. Eine Beziehung zeigte sich auch zu den aktuellen Blutzuckerwerten (Korrelationskoeffizient von R = 0,5061). 


        
Die Ergebnisse werden bezüglich der Bedeutung der HbA1c- Messung diskutiert.
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